



بيان صحفي Press Release

التاريخ : 2009 / 5 / 4

The Board of Directors of Central Bank of the UAE held its 7th meeting of the year 2009 on Sunday, 3 May, under the chairmanship of H.E. Khalil Mohammed Sharif Foulathi, Chairman of the Board, and H.E. Sultan Bin Nasser Al Suwaidi, the Governor. The meeting was attended by their Excellencies Younis Haji Khoori, Mubarak Rashid Al Mansouri, Khalid Mohammed Salem Balama, Board Members, also H.E. Mohamed Ali Bin Zayed Al Falasi Deputy Governor and a group of senior Central Bank staff. The Board approved minutes of the previous meeting as well as decisions taken therein.

The Board pursued the presentation made by the H.E. the Governor on some prudential ratios which are necessary for banks to avoid major risks during financial crisis.

The Board also reviewed the presentation material submitted by the Senior Executive Director of the Banking Supervision & Examination Department regarding large exposures limits as compared to those approved for Basle-1 accord and applied in GCC countries. The Board decided to obtain the opinions of banks operating in the country and the Emirates Bankers Association on the matter, through a questionnaire to be circulated to banks and published on the Central Bank's website.

The Senior Executive Director of the Banking Supervision & Examination Department also submitted a presentation material regarding establishment of a regulation for dormant accounts. The Board decided to seek the opinions of banks operating in the country on this matter.

عقد مجلس إدارة المصرف المركزي اجتماعه السابع لعام 2009، يوم الأحد الموافق 2009/5/3، برئاسة معالي خليل محمد شريف فولاذي، رئيس مجلس الإدارة، وحضور معالي سلطان بن ناصر السويدي، المحافظ، وكل من سعادة : يونس حاجي خوري و مبارك راشد المنصوري وخالد محمد سالم بالعمى، أعضاء مجلس الإدارة وسعادة محمد علي بن زايد الفلاسي، نائب المحافظ ومجموعة من كبار موظفي المصرف المركزي، حيث صادق المجلس على محضر اجتماعه السابق والقرارات التي تم اتخاذها في ذلك الاجتماع.

هذا، وقد اطلع المجلس على العرض الذي قدمه المحافظ عن بعض النسب الاحترازية الضرورية للبنوك لتجنب المخاطر الكبيرة خلال الأزمات المالية.

كما اطلع المجلس على مادة العرض التي قدمها المدير التنفيذي الرئيسي لدائرة الرقابة والتفتيش على المصارف بشأن حدود التركزات الائتمانية بالمقارنة مع ما هو معتمد لوفاق بازل 1 والمطبق لدى دول مجلس التعاون، وقرر الحصول على آراء البنوك العاملة في الدولة وجمعية مصارف الإمارات في هذا الموضوع عن طريق استبيان يرسل إلى البنوك وينشر على الموقع الإلكتروني للمصرف المركزي.

كما قدّم المدير التنفيذي الرئيسي لدائرة الرقابة والتفتيش على المصارف مادة عرض بشأن اعتماد نظام للحسابات غير المتحركة لدى البنوك (Dormant Accounts Regulations) وقد قرر المجلس الحصول على آراء البنوك العاملة في الدولة في هذا الصدد.

The Board then addressed the remaining items on its agenda and took decisions in respect thereof.

واستكمل المجلس مناقشة باقي الموضوعات المدرجة على جدول أعماله واتخذ القرارات المتعلقة بها.